
Zápis schůze Akademického senátu PřF JU ze dne 26. 11. 2024 

Přítomni (bez titulů): Petr Březina, Damián Dedecius, Libor Ekrt, David Kahoun, Michaela Syrová, 

Milan Štech, Klára Švihovcová, Nikolas Tolar, Jan Zrzavý 

Nepřítomni (bez titulů): Petr Lunga, Petr Nguyen, Michaela Uhrová, Rudolf Vohnout 

Přítomní hosté (bez titulů): Pavla Fojtíková, Tomáš Hauer, Josef Juráň, Veronika Macková, Eva 

Nováková, Ivana Kutá Smatanová, Ján Štěrba, František Vácha 

Předsedkyně senátu M. Syrová zahajuje hybridní schůzku AS PřF JU v 17:05, za přítomnosti 

usnášeníschopného počtu jeho členů (ze 13 členů přítomno 9 – 5 zaměstnanců a 4 studenti). Zápisem 

ze schůze je pověřen senátor D. Dedecius. 

Prvním bodem programu je hlasování o třetí rozpočtové změně roku 2024. Předsedkyně M. Syrová 

předává slovo tajemnici V. Mackové, která přítomné senátory seznamuje se změnami v rozpočtu. Paní 

tajemnice informuje o drobné chybě ve výpočetním vzorci jedné z vratek, která byla zachycena 

a opravena. Dále také bude fakulta v budoucnu využívat externích konzultací při podávání velkých 

„excelentních“ operačních projektů, což se rovněž promítne do tvorby rozpočtu do dalších let. 

1) Hlasování o přijetí třetí rozpočtové změny pro rok 2024, ve znění předkládané tajemnicí 

V. Mackovou: 

Návrh byl přijat (výsledky hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 
 

Druhým bodem programu je schválení akreditační žádosti bakalářského studijního programu 

Management udržitelnosti (přítomna je garantka programu P. Fojtíková). Senátoři se již dříve vyjádřili 

k zaslanému akreditačnímu záměru. Senátor J. Zrzavý si je vědom nutnosti připomínkovat jak 

akreditační záměry, tak akreditační žádosti, nicméně podstatnější jsou dle jeho názoru akreditační 

záměry. Předsedkyně senátu M. Syrová souhlasí, neboť v době připomínkování akreditačního záměru 

je stále možné některé věci měnit. Garantka oboru P. Fojtíková děkuje za připomínky a vysvětluje 

některé nutné mantinely oboru, které odůvodňuje mezifakultní spoluprací. Senátor L. Ekrt znovu 

upozorňuje na překryvy s katedrou biologie ekosystémů. Předsedkyně senátu M. Syrová se ptá na 

finanční vyrovnávání mezi fakultami – podle děkana F. Váchy je to v řešení. Rektor JU předpokládá 

u podobných mezifakultních programů rozdělení financí na jednotlivé fakulty již na začátku (v době 

tvorby celouniverzitního rozpočtu), kdy tak nebude poději docházet k mezifakultním vyrovnáním. 

Děkan F. Vácha rovněž informuje o plánovaném vzniku dokumentu na úrovni vnitřního předpisu, který 

pojistí tuto mezifakultní spolupráci. 

2) Senát projednal a zaujímá pozitivní stanovisko k akreditační žádosti bakalářského programu 

Management udržitelnosti. 
 

Třetím bodem je projednání Opatření o přijímání do bakalářských studijních programů, předložené 

děkanem F. Váchou. Dokument byl již senátory hojně připomínkován per rollam, nicméně vzniklo velké 

množství doplňujících otázek a návrhů, které předsedkyně senátu M. Syrová uznala za vhodné řešit 

osobně na zasedání AS. Úvodního komentáře se ujímá studijní proděkan T. Hauer, poté následuje 

rozsáhlá debata. 

o Předsedkyně senátu M. Syrová informuje, že v dokumentu budou nově explicitně zmíněny 

středoškolské odborné činnosti, které mohou uchazeči využít pro svou přihlášku na fakultu. 

o Senátor J. Zrzavý komentuje, že některé programy mají jiné názory na horní hranici přijímaných. 



o Debata ohledně průběhu přijímacího řízení a následná shoda, že uchazeči většinou nestojí 

o doprovodný program, nicméně za zkoušku by stálo zaměřit se na program pro rodiče. Důležitá 

je profesionalita, přívětivost a bezchybnost samotných přijímacích zkoušek. Zcela zásadní do 

budoucna je zjistit od přijatých uchazečů, co bylo důvodem zápisu ke studiu právě na 

Přírodovědecké fakultě JU.  

o P. Fojtíková zmiňuje naprostou nepřehlednost webových stránek. Proděkanka pro doktorská 

studia E. Nováková zmiňuje, že stránky informující o doktorském studiu, které většina 

přítomných považuje za strukturně i vizuálně velmi dobře zpracované, vznikly do současné 

podoby jen díky ustavičné a mnoha hodinové práci její asistentky V. Bláhové. Rovněž zmiňuje 

vizuální podobu současných bakalářských a magisterských programů, která se výrazně zlepšila. 

o Studijní proděkan T. Hauer objasňuje, proč je v Opatření uvedena věta vymezující se proti 

přijímání již v současnosti studujících studentů do stejného studijního programu. 

o Předsedkyně senátu M. Syrová vysvětluje, proč senátoři během předešlého připomínkování 

preferovali „měkký výběr“ pro přijímání uchazečů. 

o Senátor J. Zrzavý navrhuje vytvoření pracovní skupiny zabývající se vytvořením vhodných 

podmínek pro přijímání uchazečů na fakultu. Zároveň navrhuje v letošním ročníku přijmout do 

bakalářského oboru Biologie 80 studentů (navýšení o 20 oproti současnému znění Opatření) 

a nastavení hranice úspěšnosti přijímacích zkoušek pro všechny bakalářské obory na 40 %  

(o 10 % snížená oproti letošku). 

3) Hlasování o schválení Opatření o přijímání do bakalářských studijních programů, ve znění 

pozměňovacího návrhu předkládaného senátorem J. Zrzavým:  

Návrh byl přijat (výsledky hlasování: 8 pro, 0 proti, 1 zdržel se). 

4) Senát rovněž navrhuje vytvoření pracovní skupiny zabývající se optimalizací přijímacího 

řízení.  

Čtvrtým bodem zasedání je změna Disciplinárního řádu PřF JU. Nově je v řádu ošetřeno užívání nástrojů 

umělé inteligence (AI) v rámci plnění zkoušek a psaní akademických prací. Proděkan pro rozvoj J. Štěrba 

je senátem pověřen, aby oslovil případné zájemce z řad IT studentů či zaměstnanců, kteří by mohli 

vytvořit disciplinární brožuru pro využití AI při studiu na PřF JU. 

5) Hlasování o návrhu změny Disciplinárního řádu PřF JU, ve znění předkládané děkanem PřF JU: 

Návrh byl přijat (výsledky hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel). 

Posledním bodem programu je bod Různé. 

o Senátoři J. Zrzavý a D. Dedecius navrhují zavést v rámci zpracování akademických a disertačních 

prací kapitolu o využití AI, ve které by student mohl v první řadě přiznat konkrétní využití 

negenerativní AI v souladu s nastavenými podmínkami a zároveň popsat, jak byly nástroje 

umělé inteligence (které jsou dnes obsaženy ve velkém množství programů či výpočetních 

serverů) použity, aby byla zmíněná metodika práce zopakovatelná. 

o Senátoři debatují o potřebě zavedení předmětu, který by studenty naučil základní dovednosti 

práce s umělou inteligencí.  

o Senátor D. Dedecius se ptá na předměty, které se mnoho let neotevřely, ať už z důvodu nezájmu 

nebo nedostatečného počtu studentů pro otevření daného předmětu. Senátor D. Kahoun přidá 

nově do tabulky „Výsledky zápisu“ také jejich status (povinný, povinně volitelný, volitelný). Dále 

budou vedoucí kateder pověřeni ve STAGu projít dlouho neotevírané předměty a případné 

volitelné předměty zrušit. Senátor D. Kahoun zjistí, jak to ve STAGu provést. 

o Senátor D. Dedecius se dotazuje na změny v Opatření o studiu. Studijní proděkan T. Hauer 

vysvětluje, že Opatření přes senát projít nemusí, a tudíž jej senátorům nezasílal. 



V rámci zachování dobré praxe senát vyzývá děkana F. Váchu k představení D48 Opatření o studiu. 

 

Předsedkyně senátu M. Syrová ukončuje zasedání ve 20:15. 

 

Zápis provedl: Damián Dedecius 

Zápis ověřila: Michaela Syrová, předsedkyně AS PřF JU 


